
 
 
 
 
 

Zápis z jednání výboru VOS 
dne 12. května 2016   

 
 
Přítomni: Ing. F. Barták, RNDr. Petr Dolanský, Mgr. Petr Baierl, Ing. et Ing. Jiří Konečný, Ph.D.,  
Omluvena: Ing. Lenka Dvořáková   
 

Program jednání výboru VOS dne 12. května 2016   
 
 

1. Kontrola plnění jednotlivých bodů zápisu ze dne 19. 4. 2016. 
2. Projednání zápisu z jednání KK VOS ze dne 20. 4. 2016. 
3. Koncepční novela zákoníku práce: 

• Zpráva z konference 
• Seminář 

4. Kolektivní vyjednávání na UK v Praze. 
5. Odborová asociace školství – porovnání způsobu výběru a výše členských příspěvků v jednotlivých svazech. 
6. Zpráva z 11. zasedání Předsednictva RVŠ. 
7. RHSD. 
8. Dopis ČKR předsedovi ČMKOS. 
9. Problematika sociálního a zdravotního pojištění zaměstnanců, kteří mají individuálně sjednané smlouvy do 

zahraničí na pozice post-doc. 
10. Různé: 

• Datum příštího výboru 
• Nesplněné povinnosti ZO VOS. 
• Dopis rektorů náměstkovi ministryně školství Ing. Plagovi. 

 

Průběh jednání 
 
 

1. Výbor provedl kontrolu plnění bodů zápisu ze dne 19. 4. 2016. 

2. Výbor vzal na vědomí zápis z jednání kontrolní komise VOS ze dne 20. 4. 2016. 

3. Koncepční novela zákoníku práce: 

• Ing. Anýžová podala členům výboru zprávu z konference o koncepční novele zákoníku práce 

• VOS má opět možnost uspořádat seminář na toto téma. Výbor VOS navrhuje spojit tento seminář 
s podzimním aktivem předsedů VOS. Vedoucí sekretariátu zjistí časové možnosti paní ministryně 
a podle toho zvolíme termín aktivu – pravděpodobně na konci září. 

4. Členové výboru vzali na vědomí zprávu Ing. Bartáka o dalším vývoji kolektivního vyjednávání na UK 
v Praze.  



5. Na posledním jednání Odborové asociace školství se svazy dohodly, že se navzájem seznámí se způsobem 
financování svazů. Byl vytvořen dotazník a všechny vyplněné dotazníky byly předloženy členům výboru, kteří 
budou hledat systém, který by mohl vyhovovat všem svazům v asociaci.  

6. Členové výboru vyslechli zprávu z 11. zasedání Předsednictva RVŠ. 19. 5. 2016 proběhne Sněm RVŠ, 
na kterém budou VOS zastupovat RNDr. Dolanský a Mgr. Baierl. 

7. Na 128. Plenární schůzi RHSD nebude vzhledem k projednávaným tématům VOS zastoupen. 

8. Výbor vzal na vědomí dopis zaslaný předsedou ČKR předsedovi ČMKOS s tím, že v zásadě požadavek 10% 
navýšení mezd pro zaměstnance vysokých škol podporuje. Pro příště by však výbor přivítal, kdyby rektoři 
VOS informovali ještě před tím, než se obrátí na předsedu ČMKOS. 

9. Výbor se seznámil se Stanoviskem rektorátu UK Praha k problematice sociálního a zdravotního 
pojištění zaměstnanců, kteří mají individuálně sjednané smlouvy do zahraničí na pozice post-doc. 
Členové výboru podporují praxi na 1. lékařské fakultě – řešení formou neplaceného volna bez náhrady 
mzdy. Výbor se pokusí najít cesty, jak tuto praxi rozšířit do prostředí vysokých škol všeobecně jako 
příklad dobré praxe. 
 

10. Různé: 

• Termín příštího zasedání výboru: 8. června 2016 od 10:00. 

• Seznam ZO VOS, které nesplnily povinnosti podle Stanov a Finančního řádu VOS je přílohou zápisu.  

• Mgr. Baierl předložil členům výboru dopis rektorů, kteří jsou členy pracovní skupiny MŠMT pro novou 
koncepci financování VŠ, zaslaný náměstkovi ministryně školství Ing. Plagovi. Členové výboru k tomuto 
dopisu zaujmou stanovisko až po jeho prostudování. 

 

 

V Praze, 16. 5. 2016       Za správnost: Ing. Barták 
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